
Folketingets Sundhedsudvalg har den 21. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 69 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Marie Geisler Andersen 
(RV).

Spørgsmål nr. 69:
’’Ministeren bedes redegøre for, om man i forbindelse med udformningen af 
regeringens veteranpolitik har gjort sig nogle overvejelser om brug af teleme-
dicin i forbindelse med hjælp og støtte til hjemvendte soldater, i bekræftende 
fald bedes ministeren begrunde, hvorfor det ikke er inddraget i regeringens ve-
teranpolitik, og hvis det ikke har været overvejet, bedes ministeren begrunde 
dette.”

Svar:
Regeringens veteranpolitik har fokus på at målrette og forbedre tilbuddene til 
fysisk og psykisk sårede soldater. Politikken skal gennemføres ved en række 
initiativer, der supplerer de eksisterende tilbud, som stat, regioner og kommu-
ner stiller til rådighed for alle borgere. Ét vigtigt initiativ er etablering af et højt 
specialiseret tilbud i sygehusvæsenet til patienter med svær posttraumatisk 
belastningsreaktion på baggrund af tjenesterelaterede belastninger i relation til 
udsendelse.

For så vidt angår telemedicin ser jeg det som et værktøj, der illustrerer den 
teknologiske udvikling, der generelt giver nye muligheder og indgår i tilrette-
læggelsen af sundhedsvæsenets tilbud. 
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